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PROTOKÓŁ Nr 5/18 

z obrad V Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie w kadencji 2018-2023 odbytej w dniu  

29 marca 2019 r. w godzinach od 10:10 do 14:40 w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie, 

załącznik lista Sołtysów z Gminy Rajgród. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz Rajgrodu  

2. Piotr Milewski – Sekretarz 

3. Joanna Andruk – Skarbnik 

4. Andrzej Chmielecki - Radca prawny 

5. Jacek Piorunek – Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego 

6. Załącznik lista gości zaproszonych na posiedzenie V Sesji Rady Miejskiej 

w Rajgrodzie. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

4. Przedstawienie informacji o wynikach wyborów do organów sołectw w kadencji  

2019-2024. 

5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie gminy na 2019 rok, 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32, 

c) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy Rajgród 

na rok 2020, 

d) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rajgród w 2019 roku, 

e) uchylenia uchwały, 

f) ustalenia zasad uczestnictwa oraz zasad ponoszenia odpłatności za pobyt uczestników  

w Klubie "Senior+", 
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g) uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego "Posiłek w szkole  

i w domu w Gminie Rajgród" na lata 2019-2023, 

h) podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach 

wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023, 

i) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023, 

j) aktualizacji i przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Rajgród na lata 2015–2020, aktualizacja na lata 2018–2023”, 

k) ustalenia wysokości opłaty za wpis żłobka i klubu dziecięcego do rejestru żłobków  

i klubów dziecięcych, 

l) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w formie darowizny na rzecz Skarbu 

Państwa pod budowę Posterunku Policji w Rajgrodzie,  

m) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Czarnej Wsi, stanowiącej 

własność Gminy Rajgród, 

n) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu i dzierżawy z dotychczasowymi 

najemcami i dzierżawcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat, 

o) ustalenia zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności      

publicznej- świetlic wiejskich, 

 

p) powierzenia Burmistrzowi Rajgrodu uprawnień do ustalania wysokości cen i opłat 

albo sposobu ustalania cen i opłat za korzystanie z obiektów  

i urządzeń użyteczności publicznej.  

 

7. Przedstawienie sprawozdań z: 

a) realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Rajgród na lata  

2017-2020, 

b) realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w 2018 roku, 

c) Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2017-2019 oraz z Realizacji Zadań  

z Zakresu Wspierania Rodziny za 2018 rok oraz Przedstawienie Potrzeb Związanych  

z Realizacją Zadań, 

d) realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie” za 2018 rok. 

8. Wnioski i oświadczenia radnych. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad. 
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Ad. 1. Otwarcie obrad. 

 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad oraz gości i stwierdził na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. Na sesji na 15 radnych obecnych było 14 radnych.  

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że wpłynął wniosek o dokonanie zmian  

w porządku obrad sesji polegających na: wycofaniu z punktu 6. Podjęcie uchwał  

w sprawach, podpunktów: 

o)  ustalenia zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej- świetlic wiejskich, 

p)  powierzenia Burmistrzowi Rajgrodu uprawnień do ustalania wysokości cen i opłat 

albo sposobu ustalania cen i opłat za korzystanie z obiektów  

i urządzeń użyteczności publicznej.  

Zmianie ulega również nazwa podpunktu g) z „uchwalenia gminnego wieloletniego 

programu osłonowego "Posiłek w szkole i w domu w Gminie Rajgród" na lata 2019-2023”, 

na „uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego "Posiłek w szkole i w domu" 

na lata 2019-2023” 

Pozostałe punkty pozostają bez zmian.  

Nowy porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

4. Przedstawienie informacji o wynikach wyborów do organów sołectw w kadencji  

2019-2024. 

5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie gminy na 2019 rok, 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32, 

c) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy Rajgród 

na rok 2020, 

d) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rajgród w 2019 roku, 

e) uchylenia uchwały, 

f) ustalenia zasad uczestnictwa oraz zasad ponoszenia odpłatności za pobyt uczestników  

w Klubie "Senior+", 
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g) uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego "Posiłek w szkole  

i w domu" na lata 2019-2023, 

h) podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach 

wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023, 

i) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023, 

j) aktualizacji i przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Rajgród na lata 2015–2020, aktualizacja na lata 2018–2023”, 

k) ustalenia wysokości opłaty za wpis żłobka i klubu dziecięcego do rejestru żłobków  

i klubów dziecięcych, 

l) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w formie darowizny na rzecz Skarbu 

Państwa pod budowę Posterunku Policji w Rajgrodzie,  

m) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Czarnej Wsi, stanowiącej 

własność Gminy Rajgród, 

n) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu i dzierżawy z dotychczasowymi 

najemcami i dzierżawcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat, 

7. Przedstawienie sprawozdań z: 

a) realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Rajgród na lata  

2017-2020, 

b) realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w 2018 roku, 

c) Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2017-2019 oraz z Realizacji Zadań  

z Zakresu Wspierania Rodziny za 2018 rok oraz Przedstawienie Potrzeb Związanych  

z Realizacją Zadań, 

d) realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie” za 2018 rok. 

8. Wnioski i oświadczenia radnych. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący poddał nowy porządek obrad pod głosowanie radnych. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

porządek obrad. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony radnym na Dysku Google. 

Przewodniczący poddał protokół z poprzedniej sesji pod głosowanie radnych. 
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W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

protokół z IV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

 

Ad. 4. Przedstawienie informacji o wynikach wyborów do organów sołectw w kadencji  

2019-2024. 

 

Sekretarz P. Milewski poinformował, że wybory sołeckie odbywały się w na terenie gminy  

w terminach od 20 lutego do 12 marca 2019 roku. Ogółem odbyło się 30 zebrań, które 

prowadzone były przez Burmistrza lub Sekretarza Gminy przy współudziale pracownika 

Urzędu Miejskiego - N. Pogorzelskiej. W wyborach każde sołectwo wybierało sołtysa oraz 

rady sołeckie na okres pięciu lat. Na terenie gminy 28 sołectw ma trzyosobowe rady sołeckie, 

tylko dwa sołectwa mają rady czteroosobowe: Biebrza i Kosówka. Po raz pierwszy nie ma 

funkcji zastępcy sołtysa. W 26 sołectwach tylko jedna osoba kandydowała na sołtysa, wybory 

musiały się odbyć. Średnia frekwencja w wyborach wynosiła 20%, większą frekwencją 

cieszyły się zebrania w sołectwach, gdzie kandydowały dwie osoby: Kosówka, Biebrza, 

Rydzewo i Woźnawieś. W 24 sołectwach na kolejną kadencję wybrani zostali dotychczasowi 

sołtysi. Zmiany nastąpiły w sześciu sołectwach: Pieńczykowie, Wólce Piotrowskiej, 

Karwowie, Rydzewie, Kosówce i Wólce Małej. Nowymi sołtysami zostały wybrane panie. 

Burmistrz, Sekretarz oraz Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie podziękowali 

odchodzącym sołtysom. Szczególne podziękowania skierowane były do byłego już sołtysa 

Pieńczykowa - Pawła Santorowskiego za 31-letnią pracę na rzecz lokalnej społeczności. 

Przewodniczący Rady Miejskiej życzył nowym sołtysom, aby współpraca układała się jak 

najlepiej. 

 

Ad. 5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

Burmistrz pogratulował nowym sołtysom. 

Poinformował o wydanych zarządzeniach nr 22-35 dostępnych na BIP Urzędu Miejskiego  

w Rajgrodzie oraz wydarzeniach od poprzedniej sesji 31 stycznia 2019 r. 

7-8 lutego Burmistrz uczestniczył w spotkaniu w ramach Związku Gmin Wiejskich 

Województwa Podlaskiego, które odbyło się w Białowieży. Główny temat spotkania, to 

zmiany w zarządzie. W głosowaniu tajnym na przewodniczącego zarządu wybrano Grzegorza 

Jakuć – Wójta Gminy Turośl Kościelna, zastępcą został Piotr Kłys - Wójt Gminy Łomża.  

W skład zarządu weszli również: Ewa Kulikowska – Burmistrz Sokółki, Zbigniew 

Karbowski- Burmistrz Moniek, Raisa Rajecka – Wójt Gminy Bielsk Podlaski.  

9 lutego Burmistrz uczestniczył w balu przebierańców w Biebrzy. 

15 lutego Burmistrz uczestniczył w naradzie rocznej PSP w Grajewie. Omówiono statystyki 

wyjazdowe jednostek OSP. Najwięcej razy wyjeżdżało na interwencję OSP Rajgród ok. 45 

razy. 

17 lutego Burmistrz czynnie uczestniczył w III Zlocie Morsów w Rajgrodzie. Podziękował za 

przygotowanie imprezy Dyrektor Domu Kultury M. Fliszewskiej oraz pracownikom urzędu. 
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18 lutego miało miejsce szkolenie (w remizie OSP w Bełdzie) dotyczące m.in. sprzedaży 

bezpośredniej. Szkolenie przeprowadził przedstawiciel ODR J. Kuczyński. Burmistrz 

podziękował sołtysowi, radnemu, OSP Bełda oraz mieszkańcom za przygotowanie spotkania, 

które, jak zauważył cieszyło się dużą frekwencją.  

22 lutego na zaproszenie Burmistrza Szczuczyna A. Kuczyńskiego, uczestniczył  

w spotkaniu dotyczącym bieżącej współpracy samorządów. 

22, 23 i 13 lutego oraz 6 marca Burmistrz uczestniczył w spotkaniach OSP w Bełdzie, 

Rydzewie, Mieczach, Woźnejwsi. Były to spotkania sprawozdawcze, omawiano sprawy 

bieżące. Na wszystkich spotkaniach obecni byli przedstawiciele PSP w osobach komendanta 

lub zastępcy oraz kwatermistrza. Podziękował M. Kostrzewskiemu za organizację spotkań. 

25 lutego w ZS-P w Rajgrodzie odbyło się podsumowanie Powiatowego Współzawodnictwa 

Sportowego 2017-2018. Burmistrz podkreślił dobre wyniki uczniów z naszej szkoły: drugie 

miejsce w klasyfikacji generalnej igrzysk młodzieży szkolnej, w powiecie pierwsze dla 

chłopców i czwarte miejsce dla dziewcząt. W klasyfikacji ogólnej igrzysk dzieci –czwarte 

miejsce, drugie dla chłopców i szóste dla dziewcząt. Wyróżnieni zostali dyrektor Andrzej 

Graczewski oraz nauczyciele wychowania fizycznego: Jan Modzelewski i Sebastian Miller. 

Burmistrz podziękował za organizację imprezy dyrektorowi A. Graczewskiemu oraz 

rodzicom.  

Również 25 lutego o godzinie 10:00 Burmistrz uczestniczył w spotkaniu sołeckim  

w Łazarzach. Uczestniczyli również: wicestarosta Tomasz Cebeliński, dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych J. Połonowicz. Spotkanie dotyczyło budowy drogi we wsi Łazarze. Kolejne 

spotkanie odbyło się 18 marca. 

2 marca odbyło się uroczyste otwarcie remizy strażackiej – świetlicy wiejskiej w Bełdzie. 

Burmistrz podziękował sołtysowi, radzie sołeckiej, strażakom, mieszkańcom oraz 

pracownikom za organizację wydarzenia.  

4 marca Burmistrz uczestniczył w spotkaniu w starostwie, które dotyczyło wspólnych zadań 

inwestycyjnych na drogach powiatowych w kontekście funduszu dróg samorządowych. 

5 marca na zaproszenie Wójta Gminy Radziłów - Krzysztofa Milewskiego, Burmistrz 

uczestniczył w „Radziłowskich zapustach”. Zachęcił wszystkich do uczestnictwa w tej 

cyklicznej imprezie. 

18 marca Burmistrz uczestniczył w zebraniu Zarządu Miejsko - Gminnego OSP  

w Rajgrodzie. 

10 marca Burmistrz uczestniczył w oficjalnym otwarciu Kół Gospodyń Wiejskich  

w Rydzewie i Wólce Piotrowskiej. Spotkanie poprzedziła msza św. w kościele pw. Św. 

Wojciecha w Rydzewie. Złożył gratulacje i podziękowania radnej M. Gryczan, sołtys 

Rydzewa - A. Malinowskiej, E. Zyskowskiej -sołtys Wólka Piotrowska oraz E. Jankowskiej 

przewodniczącej KGW z Rydzewa. 

14 marca Burmistrz uczestniczył w spotkaniu w powiecie dotyczącym uporządkowania 

kwestii własności dróg na terenie powiatu. 

15 marca odbył się wyjazd edukacyjny do Muzeum Rolnictwa w Ciechanowcu z okazji Dnia 

Sołtysa. 
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20 marca o godzinie 20:00 Burmistrz uczestniczył w spotkaniu sołeckim w Kosówce  

z inicjatywy sołtys D. Bukowskiej. Poruszone były sprawy dotyczące lokalnej społeczności.  

23 marca odbyło się spotkanie „prezydium”, podczas którego omówiono sprawy bieżące oraz 

kwestie szerzej omówione na posiedzeniu komisji. 

25 marca Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Lokalnej Grupy Działania 

„Biebrzański Dar Natury”. Poinformował, że wielu członków przez brak uczestnictwa  

w walnych posiedzeniach zostaje wykluczonych. Burmistrz zachęcił do uczestnictwa,  

a w wypadku nieobecności do jej usprawiedliwienia. 

26 marca  mialo miejsce posiedzenie wspólnych komisji. 

27 marca Burmistrz odbył spotkanie z posłem Kazimierzem Gwiazdowskim oraz dyrektorem 

białostockiego oddziału GDDKiA Wojciechem Orzechowskim. Spotkanie dotyczyło: 

przebudowy (remontu) odcinka trasy 61 pomiędzy Tamą i Pikłami, połączenia ciągu 

rowerowego z Rajgrodu w stronę Barszczy, poprawy bezpieczeństwa w rejonie przejść dla 

pieszych w Rajgrodzie (lepsze oznakowanie i oświetlenie), naprawy ścieżki rowerowej Tama 

– Rajgród, naprawy dojścia do przystanków autobusowych Tama i Podchoinki, oświetlenia 

przy trasie 61 w miejscowościach Tama i Wólka Mała.  

Inwestycje – złożone wnioski: 

Operacja „Biesiada wędkarska z Domem Kultury” – 31 sierpnia 

 Wniosek o dofinansowanie zadania został złożony 31.01.2019 r. w siedzibie Stowarzyszenia 

Lokalna Grupa Rybacka Pojezierze Suwalsko-Augustowskie w Suwałkach. Wniosek złożył 

Dom Kultury we współpracy z Urzędem Miejskim. 

Operacja „Podtrzymać Tradycję – Kulinarne Dziedzictwo Ziemi Rajgrodzkiej” 

Wniosek o dofinansowanie zadania został złożony 18.02.2019 r. w Urzędzie Marszałkowskim 

Województwa Podlaskiego. Obecnie trwa weryfikacja wniosku.  

W ramach zadania zaplanowano organizację warsztatów kulinarnych przeprowadzonych  

w świetlicach wiejskich przez panie z Kół Gospodyń Wiejskich oraz podsumowanie tych 

warsztatów podczas dożynek diecezjalnych – degustacja przygotowanych potraw. Alokacja 

środków na realizację operacji wynosi 60 000,00 zł. Złożono 13 wniosków na łączną kwotę 

246 792,28 zł.  

Projekt pn. „Ochrona krajobrazu oraz zasobów przyrodniczych przez 

zagospodarowanie nadbrzeża Jeziora Rajgrodzkiego w Rajgrodzie oraz terenów 

przyległych” 

W ramach przedsięwzięcia planuje się budowę ścieżki edukacyjnej (pomost drewniany) wraz 

z punktami obserwacyjnymi i wieżami widokowymi, w tym z wieżą widokową na szczycie 

Góry Zamkowej oraz dojściami z kostki brukowej. 

Całkowity koszt zadania: 9 201 169,35 zł zł 

Wnioskowana kwota pomocy: 7 640 214,19 zł (85% kosztów kwalifikowalnych) 

Zadanie pn. Otwarte Strefy Aktywności 

Wnioskowana kwota pomocy (dla dwóch OSA): 50 000,00 zł (25 000,00 zł każda)  

w miejscowościach Sołki i Stoczek. 
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Zakup wyposażenia do świetlic wiejskich - w Rydzewie i Pieńczykowie w ramach 

Program Odnowy Wsi Województwa Podlaskiego  

Gmina złożyła dwa wnioski o dofinansowanie zakupu wyposażenia do dwóch świetlic 

wiejskich - w Rydzewie i Pieńczykowie. 

Wnioskowana kwota pomocy dla każdego zadania: 12 000,00 zł 

Do 12 kwietnia Podlaski Urząd Wojewódzki prowadzi nabór wniosków o dofinanasowanie 

zadań z zakresu przebudowy dróg gminnych i powiatowych. 

Gmina Rajgród zamierza złożyć dwa wnioski - na drogi w Bukowie i Orzechówce. 

Środki na inwestycje mają pochodzić z Funduszu Dróg Samorządowych. 

Wartość kosztorysowa dróg: 

Bukowo: 246 114,50 zł (ok. 460 m) 

Orzechówka: 252 175,90 zł (ok. 470 m) 

W ramach Funduszu, Powiat Grajewski zamierza złożyć wniosek o dofinanasowanie 

przebudowy drogi powiatowej we wsi Łazarze.  

Do 30 kwietnia jednostki samorządu terytorialnego mogą składać wnioski o dofinansowanie 

projektów ze środków Unii Europejskiej w ramach Programu Operacyjnego Rybactwo  

i Morze. Gmina zamierza złożyć dwa wnioski : 

• Na zagospodarowanie miejsca wykorzystywanego do wypoczynku i rekreacji 

nad Jeziorem Rajgrodzkim w Czarnej Wsi, 

• Na organizację Dni Rajgrodu 2020. 

•  

Zawarte zostały umowy z wykonawcami instalacji solarnych i fotowoltaicznych na 

budynkach mieszkalnych i użyteczności publicznej w naszej gminie. Instalacje na budynkach 

mieszkalnych wykonywać będzie firma SUNGRANT z Białegostoku, natomiast instalaje 

fotowoltaiczne na budynkach: urzędu, Zespołu Szkolno-Przedszkolnego na ul. Stanki  

i Szkolnej wykona firma Columbus Energy z Krakowa. 

Gmina wyłoniła inspektorów nadzoru inwestorskiego, którzy będą czuwać nad 

prawidłowością wykonania instalacji. 

Obecnie pomiędzy Gminą a mieszkańcami zawierane są umowy określające warunki i koszty 

udziału w projekcie. Prace powinny rozpocząć się w kwietniu a zakończyć w czerwcu br. 

21 marca rozstrzygnięty został przetarg nieograniczony na dostawę mieszanki kruszywa 

łamanego, pospółki naturalnej oraz piasku naturalnego do bieżącej konserwacji dróg na 

terenie gminy Rajgród. Najkorzystniejszą ofertę złożył pan Mariusz Łapiński – firma 

BUDOKOP z Pruski Wielkiej. Umowa zostanie zawarta 1 kwietnia. 

Ogłoszony został przetarg nieograniczony na zadania pn. „Modernizacja oświetlenia 

ulicznegow gminie Rajgród”. W ramach zadania zaplanowano wymianę 305 opraw 

oświetleniowych na oprawy LED w Rajgrodzie. Otwarcie ofert zaplanowano na dzień 

05.04.2019 r.  

Wykorzystanie Funduszu Sołeckiego:  
 

Sołectwo Bełda: 
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- Zakupiono wyposażenie do świetlicy wiejskiej – remizy strażackiej w Bełdzie: kuchenkę, 

okap, szafki, zastawę, stoły,  krzesła - za łączną kwotę 10 000zł. 
 

Sołectwo Rydzewo 

- Zakupiono wyposażenie do świetlicy wiejskiej w Rydzewie: grzejniki olejowe oraz rolety - 

za łączną kwotę 2 194,97 zł 
 

Sołectwo Rydzewo, Kołaki, Kosówka, Wólka Piotrowska 

- Wykonano prace remontowe w budynku Szkoły Podstawowej w Rydzewie – wykonano 

remont schodów wewnątrz budynku oraz posadzki w pokoju nauczycielskim.    

Wkład Sołectw: Rydzewo 3 000zł, Kołaki 2 000zł, Kosówka 3 630,31zł, Wólka Piotrowska  

3 255,67zł. 

 

Przewodniczący M. Bućko poinformował, iż w obradach uczestniczy kierownik 

Zarządu Dróg Powiatowych - Jarosław Olszewski i zaprosił zebranych do dyskusji na temat 

stanu dróg. 

Radny Król poinformował o niedociągnięciach przy odśnieżaniu i posypywaniu dróg 

powiatowych, złym stanie poboczy na drodze do Woźnejwsi. Zasygnalizował też uszkodzenia 

drogi spowodowane przy wycince lasów podczas transportu wyciętego drewna. 

Radny Nietupski zgłosił zły stan poboczy przy drodze od Czarnej Wsi przez Kosiły, 

Skrodzkie i Przestrzele. Poprosił o podsypanie i wyrównanie poboczy oraz wycięcie  

i usunięcie zakrzaczeń. 

Sołtys wsi Turczyn poprosiła o zadbanie o pojemniki na śmieci przy zajazdach dla Tirów przy 

trasie 61, aby śmieci nie znajdowały się na przyległych do trasy polach i łąkach. J. Olszewski 

odpowiedział, iż jest to droga krajowa. Burmistrz poinformował, że problem został poruszony 

w trakcie rozmów z dyrektorem białostockiego oddziału GDDKiA. 

Radna Cebelińska poprosiła o informację w sprawie wycinki drzew na ul. Żabiej i Ostejki. 

Radny Zapert poprosił o zamontowanie progu zwalniającego przed wsią Wojdy, a konkretnie 

o przeniesienie istniejącego już progu. We wsi Czarna Wieś na drodze do Ełku mieszkańcy 

również proszą o zamontowanie progów zwalniających. Zgłosił też dwie topole przed 

Rybczyzną, które należy usunąć. 

Radna Rejkiewicz poprosiła o podsypanie poboczy na drodze do Kosówki od trasy 61 oraz  

o zamontowanie koszy na śmieci na przystankach. Kierownik Olszewski odpowiedział, iż 

takie zgłoszenie już dotarło. 

Radna Graczewska poprosiła o lepsze oznakowanie odblaskowe skrętu do Biebrzy z drogi 

krajowej 61. J. Olszewski odpowiedział, że należy się zwrócić w tej sprawie do GDDKiA. 

Radny Kuczyński zgłosił uszkodzony chodnik na wysokości posesji nr 8 w Bełdzie. Poprosił  

o oczyszczenie ulic w miejscowościach Bełda, Łazarze i Turczyn i uzupełnienie ubytków na 

drodze pomiędzy Bełdą i Stoczkiem.  

Przewodniczący Bućko poprosił o poprawienie wymytych poboczy przy drodze powiatowej 

do Dreństwa. Prosił też o usunięcie połamanych gałęzi przy szkole w Woźnejwsi. Prosił też  

o skuteczniejsze odśnieżanie i posypywanie drogi. Zgłosił też do naprawy pobocza od mostu 

do Kuwas aż pod Karczewo. 
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Kierownik Olszewski odpowiedział, iż w sprawie odśnieżania chodzi głównie, aby jak 

najszybciej udrożnić drogi i posypać w punktach newralgicznych. Natomiast w późniejszym 

terminie robione są poprawki. W sprawie drogi do Dreństwa odbędzie się spotkanie  

z wykonawcą. Poinformował, iż drzewa przy szkole zostały już oznaczone i zostanie złożony 

wniosek do Burmistrza. Będzie to wniosek ponowny, pierwszy spotkał się z odmową.  

W sprawie drzew na ul. Żabiej zostanie złożony nowy wniosek. 

Radny Król zgłosił też topole przy moście, ale w tej sprawie powiat musi porozumieć się  

z Wodami Polskimi.  

Radny Matysiewicz poprosił o uzupełnienie kostki w miejscach po usuniętych korzeniach 

drzew przy Pl. 1000lecia w Rajgrodzie. 

Podsumowując Burmistrz stwierdził, iż stan dróg powiatowych jest kiepski, ale dzięki 

funduszowi dróg samorządowych istnieje możliwość poprawy stanu dróg. Niestety będzie to 

długi proces, a na dzień dzisiejszy zasugerował poprawę poboczy. W kwestii dotyczącej 

zakrzaczeń, Burmistrz zaprosił kierownika na przejażdżkę po gminie. Burmistrz zwrócił też 

uwagę na potrzebę naprawy barierek zabezpieczających przy drogach powiatowych.  

Na zakończenie Burmistrz podziękował za dotychczasową współpracę przedstawicielom 

Zarządu Dróg Powiatowych w Grajewie. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie gminy na 2019 rok, 

Głos zabrała Skarbnik. Poinformowała radnych, iż w związku z potrzebami bieżącymi, po 

stronie planów: dochodów i wydatków wprowadzono zmiany m.in. z tytułu: 

1.Zwiększa się dochody i wydatki w związku z planowanym zwrotem nienależnie pobranych 

świadczeń wychowawczych 500+ -11.000 zł 

2. Dokonuje się zmian w dziale 600 pomiędzy paragrafami dotyczące zakupów materiałów i 

usług na ogólną kwotę 89650zł. 

3. Dokonuje się zmian w dziale 852 po stronie dochodów i wydatków –dotacja celowa na 

zadania własne program „Posiłek w szkole i w domu” 34.008,00 zł. 

4. Dokonuje się zmian w dziale 853 pomiędzy paragrafami dotyczące oskładkowania –projekt 

„Ja w internecie” - 561zł 

5. Dokonuje się zmian pomiędzy paragrafami w dziale 801 oraz 854 na ogólną kwotę 15.179 

zł –Zespół Szkolno-Przedszkolny w Rajgrodzie 

6. Dokonuje się zmian pomiędzy paragrafami w dziale 801 na ogólną kwotę 6.462 zł –Szkoła 

Podstawowa w Rydzewie. 

7. Zwiększenie po stronie wydatków w dziale 800 w związku ze wzrostem opłat za energię 

cieplną -9.248 zł i podwyżką opłaty za śmieci -800 zł. 

8. Zwiększenie po stronie wydatków w związku z obowiązkiem dokonania opłaty za 

użytkowanie gruntów pokrytych wodami stanowiącymi własność Skarbu Państwa, w 
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stosunku, do których prawa właścicielskie wykonują Wody Polskie – 3.808 zł. 

9. Zwiększenie po stronie wydatków w związku z opłatami za wodę pobraną do remiz i 

świetlic dział 754 – 1.500 zł, dział 921 -100 zł. 

10. Zwiększenia po stronie wydatków w dziale 921 na utworzenie stanowiska postojowego 

dla pojazdów osób niepełnosprawnych oraz dojścia do budynku świetlicy wiejskiej – 5200 zł. 

Rozszerzono nazwę zadania: Ogrodzenie działki gminnej w miejscowości Pieńczykowo o 

zapis: i utworzenie stanowiska postojowego dla pojazdów osób niepełnosprawnych oraz 

dojścia do budynku świetlic, z czego z funduszu sołeckiego zostaną poniesione wydatki 

na kwotę 11.530 zł - Ogrodzenie działki gminnej w miejscowości Pieńczykowo, natomiast ze 

środków własnych wydatki na kwotę 5.200zł utworzenie stanowiska postojowego dla 

pojazdów osób niepełnosprawnych oraz dojścia do budynku świetlicy. 

11. Zwiększenie po stronie wydatków o kwotę 48.200zł oraz po stronie dochodów o kwotę 

24.000zł w związku z wyposażeniem świetlic w Pieńczykowie i Rydzewie-Program Odnowy 

Wsi Województwa Podlaskiego-50% dofinansowania. 

12. Zwiększenie po stronie wydatków na opracowanie dokumentacji projektowej i 

aplikacyjnej do wniosku o dofinansowanie zadania pn. „Utworzenie miejsca rekreacji w 

miejscowości Czarna Wieś”-5.000 zł 

13. Zmniejszenie po stronie wydatków w dziale 010 w związku z potrąceniem wykonawcy 

kar umownych za przekroczenie terminu wykonania zadania: Budowa wodociągu 

rozdzielczego  

w  Rajgrodzie – Podchoinki –10.115 zł 

14. Zmniejszenie po stronie wydatków: kwota 15.000 zł w związku z oszczędnością w 

rozdziale 75023 par. 4430-różne opłaty i składki. 

15. Zmiany pomiędzy paragrafami w dziale 600: plan wydatków dot. f. sołeckich – 61.776 zł 

16. Przeniesienie pomiędzy rozdziałami 75075 a 75095 w paragrafie usługi – 7.500 zł. 

17. Przeniesienie planu wydatków z działu 921 do działu 926: Budowa siłowni plenerowej  

i utworzenie strefy relaksu w miejscowości Sołki-3.500zł, Budowa siłowni plenerowej i 

utworzenie strefy relaksu w miejscowości Stoczek- 3.500zł. 

18. Zwiększenie planu wydatków w związku z rozliczeniem środków na realizację zadań 

określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

oraz przeciwdziałania narkomanii z 2018r. – 45.755zł 

Skarbnik poinformowała, iż wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami 

bieżącym, a wydatkami bieżącymi w 2019 roku jest dodatni, co oznacza, że została 

zachowana relacja z art. 242 ustawy o finansach publicznych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr V/37/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok. 
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Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr V/37/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok. 

 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32, 

Skarbnik poinformowała, iż zmian dokonano w oparciu o zmiany w budżecie zgodnie  

z uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2019. Z przedstawionych w budżecie 

wartości wynika, że w latach 2019-32 nie zostanie naruszona relacja, o której mowa w art. 

243 ustawy o finansach publicznych. Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy 

dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi w 2019 roku jest dodatni, co oznacza, że 

została zachowana relacja z art. 242 ustawy o finansach publicznych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr V/38/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr V/38/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32. 

 

 

c) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy 

Rajgród na rok 2020, 

Burmistrz wyjaśnił, iż fundusz funkcjonował przez cztery lata i pochłonął kwotę 1 475 618 zł. 

Biorąc pod uwagę sytuację budżetową gminy, aby skutecznie ubiegać się o środki 

zewnętrzne, w szczególności w ramach funduszu dróg lokalnych, musimy mieć fundusze na 

wkład własny. Fundusz sołecki jest tylko jednym z elementów, który będzie miał wpływ na 

kwotę potrzebną jako wkład własny. Temat poruszany był m. in. na spotkaniach sołeckich. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr V/39/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy 

Rajgród na rok 2020. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr V/39/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy 

Rajgród na rok 2020. 
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d)  przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rajgród w 2019 roku, 

Sekretarz poinformował, iż rozwiązania w projekcie uchwały są powielane z lat poprzednich. 

Gmina nadal będzie sprawowała opiekę nad zwierzętami bezdomnymi poprzez wyłapywanie  

i przekazywanie do schroniska oraz procesy adopcyjne, kastracje itp. Gmina ma podpisaną 

umowę z gabinetem weterynaryjnym. Wspólnie ze Związkiem Komunalnym Biebrza 

prowadzone będą akcje związane z dofinansowaniem kastracji i sterylizacji zwierząt, które 

mają właściciela. Wyznaczono również gospodarstwo rolne w miejscowości Pieńczykowo dla 

zwierząt gospodarskich. 

M. Kostrzewski - dyrektor ZGKiM zapytał jak można zgłosić zwierzę do dofinansowanych 

sterylizacji i kastracji zwierząt. 

Sekretarz wyjaśnił, iż należy złożyć wniosek do urzędu, zostanie on przekazany do gabinetu 

weterynaryjnego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr V/40/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rajgród w 2019 roku. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr V/40/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rajgród w 2019 roku. 

e)  uchylenia uchwały, 

Sekretarz poinformował, iż PUW zakwestionował uchwałę Rady Miejskiej z grudnia 

ubiegłego roku w sprawie ustalenia terminu przyjmowania skarg i wniosków przez 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rajgrodzie. Według PUW jest to wewnętrzna decyzja 

przewodniczącego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr V/41/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie uchylenia uchwały. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr V/41/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie uchylenia uchwały. 
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f) ustalenia zasad uczestnictwa oraz zasad ponoszenia odpłatności za pobyt uczestników 

w Klubie "Senior+", 

Głos zabrał Sekretarz P. Milewski. Poinformował, że w grudniu ubiegłego roku rada przyjęła 

zasady uczestnictwa oraz ponoszenia odpłatności za pobyt w Klubie „Senior+”. Urząd 

Wojewódzki wniósł uwagę do jednego z zapisów, uczestnictwo w klubie musi być odpłatne. 

Poprzednio rada ustaliła, że pobyt w klubie jest nieodpłatny. Ustalono opłatę w wysokości 

takiej, aby praktycznie nikt nie musiał ponosić kosztów, ale wiąże się to z kosztami 

administracyjnymi: należy przeprowadzić wywiad środowiskowy oraz wydać decyzję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr V/42/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie ustalenia zasad uczestnictwa oraz zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

uczestników w Klubie "Senior+". 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr V/42/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie ustalenia zasad uczestnictwa oraz zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

uczestników w Klubie "Senior+". 

g) uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego "Posiłek w szkole  

i w domu" na lata 2019-2023, 

Sekretarz poinformował, że projekt uchwały powstał po uwagach Urzędu Wojewódzkiego 

względem uchwały Rady Miejskiej z grudnia 2018 r. Usunięto zapisy dotyczące osób 

dorosłych, ponieważ program ten dotyczy wyłączne uczniów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr V/43/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego "Posiłek w szkole  

i w domu" na lata 2019-2023. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr V/43/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie uchwalenia gminnego wieloletniego programu osłonowego "Posiłek w szkole  

i w domu" na lata 2019-2023. 

h) podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach 

wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023, 

Sekretarz wyjaśnił, iż zakres uchwały należy zawęzić do świadczenia pieniężnego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  
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Nr V/44/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach 

wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr V/44/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach 

wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

i) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023, 

Sekretarz wyjaśnił, iż odstępujemy od żądania zwrotu wydatków w zakresie dożywiania, ale 

udzielamy w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych do 150% kryterium dochodowego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr V/45/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr V/45/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. 

j) aktualizacji i przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Rajgród na lata 2015–2020, aktualizacja na lata 2018–2023”, 

Burmistrz wyjaśnił, iż plan gospodarki niskoemisyjnej jest dokumentem strategicznym, który 

określa nasze zadania inwestycyjne m.in. w zakresie odnawialnych źródeł energii. Plan ten 

obowiązuje jeszcze w tym roku i następnym. Należało dokonać aktualizacji i tego dotyczy 

projekt uchwały. Dokument ten jest wymagany do każdego wniosku o środki zewnętrzne. Na 

komisjach pojawiły się pewne nieścisłości w harmonogramie działań, błędy zostały 

poprawione.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr V/46/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie aktualizacji i przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Rajgród na lata 2015–2020, aktualizacja na lata 2018–2023”. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 
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W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr V/46/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie aktualizacji i przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy 

Rajgród na lata 2015–2020, aktualizacja na lata 2018–2023”. 

k) ustalenia wysokości opłaty za wpis żłobka i klubu dziecięcego do rejestru żłobków  

i klubów dziecięcych, 

Sekretarz poinformował, iż przepisy prawa wymagają, aby rada uchwaliła wysokość opłaty 

ponoszonej przez przedsiębiorców za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych. 

Proponowana jest opłata w kwocie 150 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr V/47/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis żłobka i klubu dziecięcego do rejestru żłobków  

i klubów dziecięcych. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr V/47/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis żłobka i klubu dziecięcego do rejestru żłobków  

i klubów dziecięcych. 

l) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w formie darowizny na rzecz Skarbu 

Państwa pod budowę Posterunku Policji w Rajgrodzie,  

Sekretarz wyjaśnił, iż od jakiegoś czasu trwają prace związane z planowaną budową 

Posterunku Policji w Rajgrodzie. Dzisiejsza uchwała jest elementem niezbędnym do zawarcia 

aktu notarialnego, aby skutecznie przekazać działkę na ten cel publiczny. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr V/48/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w formie darowizny na rzecz Skarbu 

Państwa pod budowę Posterunku Policji w Rajgrodzie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr V/48/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w formie darowizny na rzecz Skarbu 

Państwa pod budowę Posterunku Policji w Rajgrodzie. 

m) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Czarnej Wsi, stanowiącej 

własność Gminy Rajgród, 

Sekretarz poinformował, iż uchwała jest potrzebna, aby wyrazić zgodę na zbycie wyżej 

wymienionej działki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 
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Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr V/49/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Czarnej Wsi, stanowiącej 

własność Gminy Rajgród. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr V/49/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Czarnej Wsi, stanowiącej 

własność Gminy Rajgród. 

n) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu i dzierżawy z dotychczasowymi 

najemcami i dzierżawcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat, 

Sekretarz poinformował, iż uchwała dotyczy gruntów stanowiących własność gminy, 

przeznaczonych pod działki warzywne, miejsca pod reklamę, działki rekreacyjne, część dachu 

na OSP Woźnawieś oraz pomieszczenie w UM Rajgród. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Komisje wydały pozytywną opinię. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały  

Nr V/50/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu i dzierżawy  

z dotychczasowymi najemcami i dzierżawcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony 

do 3 lat. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę głosowaniu Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr V/50/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 marca 2019 r.  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu i dzierżawy  

z dotychczasowymi najemcami i dzierżawcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony 

do 3 lat. 

Ad. 7. Przedstawienie sprawozdań z: 

a) realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Rajgród na lata  

2017-2020, 

Sprawozdanie przedstawił Sekretarz P. Milewski. ( Sprawozdanie w załączniku) 

 

b) realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w 2018 roku, 

Sprawozdanie (w załączniku) przedstawił pracownik Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie  

M. Wielencej. 

Burmistrz poprosił, aby sprawozdanie zawierało również dane statystyczne z policji, 

prokuratury itp. 
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c) Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2017-2019 oraz z Realizacji 

Zadań z Zakresu Wspierania Rodziny za 2018 rok oraz Przedstawienie Potrzeb 

Związanych z Realizacją Zadań, 

Sprawozdanie (w załączniku) przedstawiła kierownik OPS w Rajgrodzie J. Hader. 

Radny Wierzbicki zapytał, czy OPS planuje prowadzenie kursów, tak jak w latach ubiegłych 

np. kurs prawa jazdy. J. Hader odpowiedziała, że jeśli tylko będzie jakiś konkurs na pewno do 

niego przystapi. 

d) realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie” za 2018 rok. 

Sprawozdanie (w załączniku) przedstawiła kierownik OPS w Rajgrodzie J. Hader. 

Burmistrz zapytał, czy w związku z przeprowadzonymi działaniami odnotowano jakieś 

zmiany statystyczne. 

J. Hader odpowiedziała, że odnotowano spadek ilości niebieskich kart. 

Burmistrz zasugerował, aby w sprawozdaniu zawierać również dane statystyczne. 

Ad. 8. Wnioski i oświadczenia radnych. 

A. Graczewska, w imieniu sołtysów, podziękowała Burmistrzowi za zorganizowanie wyjazdu 

do Muzeum Rolnictwa w Ciechanowcu. Podziękowała również nowym paniom sołtysom za 

przygotowanie słodkiego poczęstunku. 

Zaprosiła też wszystkich obecnych na śniadanie wielkanocne do świetlicy wiejskiej  

w Pieńczykowie 6 kwietnia 2019 roku. 

Radny Król po raz kolejny poruszył problem śmieci w Woźnejwsi, zasugerował, że należy 

zlikwidować tzw. gniazda. 

Radny Wierzbicki przeczytał korespondencję, którą otrzymał w sprawie wycinki drzew nad 

Jeziorem Rajgrodzkim. 

Burmistrz poinformował, że zostały wycięte topole (14 sztuk), które mają około 60 lat  

i pozostało jeszcze ponad czterdzieści drzew. Wszystkie te drzewa opanowane są przez 

jemiołę, gałęzie są kruche i łamliwe. A wszystko to wzdłuż ciągu rowerowo-pieszego. 

Pozostawiono jarzębiny, lipy, będą robione nasadzenia. Usunięte zostały zakrzaczenia, które 

jak się okazało, skrywały śmieci i bałagan. Burmistrz przypomniał, że inicjatorami wycięcia 

topoli nad jeziorem byli mieszkańcy. 

J. Piorunek poparł zdanie Burmistrza. Stwierdził, że poprzez brak ingerencji w dziką przyrodę 

nad brzegiem jeziora sprawiły, że jest ono mało widoczne dla przybywających turystów, jak 

również mieszkańców. 

M. Kostrzewski dyrektor ZGKiM poparł opinię Burmistrza. Wyjaśnił też jak były podjęte 

decyzje w sprawie wycięcia drzew.  
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Ad. 9. Sprawy różne. 

Dyrektor Domu Kultury M. Fliszewska poinformowała o wydarzeniach w Domu Kultury, 

realizacji projektu „Równać szanse”, złożonych wnioskach na pozyskanie środków 

zewnętrznych. 

Radny Wierzbicki zapytał, czy w rajgrodzkich szkołach będzie strajk nauczycieli. 

Sekretarz poinformował, że w referendum 92% nauczycieli opowiedziało się za strajkiem. 

Radny Zapert zapytał, czy na czas strajku dzieci będą dowożone do szkół. 

Sekretarz odpowiedział, że czekamy na decyzje rządu. 

Burmistrz zasugerował, że dobrze byłoby, aby zaistniała nazwa „Jaćwieżanka”. Stwierdził, że 

w Domu Kultury w Rajgrodzie brakuje już tylko teatru, dętej orkiestry i zespołu ludowego. 

W związku z informacją ze starostwa, Burmistrz poinformował, że na terenie naszej gminy 

będzie prowadzona aktualizacja danych budynków i gruntów przez pracowników starostwa. 

Burmistrz poinformował również o wydatkach na zimowe utrzymanie dróg publicznych  

w sezonie zimowym 2018/19. W roku 2018 (styczeń, luty, marzec, listopad i grudzień) 

wydano 9920 zł. Natomiast w 2019 r. (styczeń, luty, marzec) wydano prawie 30tys. zł. W 

2018 r. w miesiącach styczeń, luty i marzec wydano 3298 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przypomniał radnym o obowiązku złożenia 

oświadczenia majątkowego do końca kwietnia br. 

 

Ad. 10. Zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady V Sesji 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 
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